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REFERAT  
 

Titel DMCG.dk forretningsudvalgsmøde 
Tid og sted Onsdag d. 7. maj 2025 kl. 14.00-20.00 (+ middag)  

Fysisk møde hos RKKP, Rigshospitalet, Ryesgade 53B, 3. etage, 2100 København Ø 
Deltagere 1. Camilla Qvortrup (CQ) | Formand, DCCG 

2. Claus W. Fristrup (CF) | DPCG 
3. Birgitte Vrou Offersen (BVO) | DBCG 
4. Jesper Grau Eriksen (JGE) |DAHANCA 
5. Mikkel Rosendahl (MR) | DGCG 
6. Charlotte Birkmose Rotbøl | Regionsudpeget medlem 
7. Peter de Nully Brown (PB) | Hæmatologisk Fællesforum 
8. Christa Haugaard Nyhus (CHN) | DLCG 
9. Henrik Frederiksen (HF) | Repræsentant for DCCC (afbud) 
10. Merete Schmiegelow (MS) |Patientrepræsentant 
11. Anne Bukh | Regionsudpeget medlem (afbud) 
12. Jens Winther Jensen (JWJ) | Sundhedsvæsenets Kvalitetsinstitut (deltog under punkt 2) 
13. Mette Roed Eriksen (MRE) | Sundhedsvæsenets Kvalitetsinstitut 
14. Mette Bejder (MB) | DMCG-sekretariatet  

Mødeleder Camilla Qvortrup | Formand 

Referent Mette Bejder | DMCG-sekretariatet 
 

 
Onsdag d. 7. maj  
 

 Dagsordenspunkt  
 
 

1. Orientering fra formanden  
a) Møde med Medicinrådet d. 25. marts 2025 
b) Nationalt Forum for Børnekræft 
c) Henvendelsen til SST’s udvalg for Kræft vedr. 

udredningsret og kræftpakkeforløb 
d) Udvalg for de kliniske kvalitetsdatabaser 
e) Møde med specialenheden og DMCG.dk  
f) Netværksmøde med DMCG.dk og DSKO 
g) Møderække med de enkelte DMCG’er 
h) Netværksmøder 
i) Danske Kræftforskningsdage/samarbejde med DCCC 
j) Kræftpolitisk Forum   

Punktets mål: 
FU er orienteret og der er taget stilling til eventuel 
opfølgning. 

Referat Ad a) Møde med Medicinrådet 
CQ orienterede om møde med Medicinrådet vedr. drøftelse 
af brug af data til monitorering af lægemidler i de kliniske 
kvalitetsdatabaser. Der var enighed om, at et er vigtigt at 
monitorere brugen af lægemidlerne, men de rette 
forudsætninger herfor skal være til stede, herunder skal der 
være fokus på indsamling af data og ressourcer til at 
understøtte arbejdet. Der afventes en evt. afklaring heraf ifm. 
Kræftplan V, herunder den videre organisering af arbejdet. 
Der arbejdes derudover videre med fælles formulering vedr. 
Medicinrådets anbefalinger i retningslinjerne. SundK 
udarbejder udkast hertil.  
Det er desuden aftalt, at der afholdes jævnlige møder med 
Medicinrådet. Næste møde afholdes efter sommerferien.  
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Ad b) Nationalt Forum for Børnekræft 
CQ orienterede om status på dialogen med DCCC vedr. 
etablering af Nationalt Forum for Børnekræft, herunder med 
baggrund i henvendelse til DMCG.dk fra formand for DAPHO. 
Initiativet til etableringen er taget af 
sundhedsdirektørkredsen, som vil kontakte DAPHO for 
nærmere orientering og opfølgning på henvendelsen. 
DMCG.dk vil endvidere følge op herpå på allerede planlagt 
møde med DAHPO (jf. punkt g). 
Ad c) Henvendelsen til SST’s udvalg for Kræft vedr. 
udredningsret og kræftpakkeforløb 
CQ orienterede om henvendelse fra Cheflæge Bettina Nørby, 
Vejle Sygehus, vedr. udfordringer i forholdet mellem 
udredningsret og kræftpakkeforløb. CQ orienterede om, at 
der vil blive fulgt op på denne udfordring ifm. det kommende 
arbejde med pakkeforløb i relation til Kræftplan V med 
involvering af de enkelte dmcg’er - jf. tidligere henvendelse til 
SST vedr. Kræftplan V og ønsket om et differentieret 
patientforløb indenfor de maksimale ventetider med fokus på 
individuelt skræddersyede forløb omkring udredning og 
behandling.  
Ad d) Udvalg for de kliniske kvalitetsdatabaser 
Punktet drøftes ifm. næste punkt ”Orientering fra SundK” 
Ad e) Møde med specialenheden og DMCG.dk  
CQ orienterede om afholdt møde med specialenheden for 
behandling af livstruende sygdomme, herunder at der er 
igangsat et arbejde, hvor der ses på kræftpakkeforløb og 
behandling i udlandet.  
Ad f) Netværksmøde med DMCG.dk og DSKO 
Der afholdes netværksmøde d. 20. maj, hvor temaerne blandt 
andet er prioritering, transparens i retningslinjer, optimering 
af forløb, generel erfaringsudveksling og fremtid for 
netværket. Der er fremsendt invitation til alle DMCG-
formænd.  
Ad g) Møderække med de enkelte DMCG’er 
CQ orienterede om plan for møderække med de enkelte 
DMCG’er.  
Ad h) Netværksmøder 
Punktet blev behandlet under punkt 2. 
Ad i) Danske Kræftforskningsdage 
CQ orienterede om det foreløbige program. Der blev åbnet 
op for tilmelding til arrangementet d. 6. maj, og allerede 2 
timer efter var arrangementet fuldt booket. Det bør derfor 
ifm. en efterfølgende evaluering af arrangementet overvejes, 
om der fremover skal planlægges med et nyt set-up ift. 
afholdelse af dagene. 
Samarbejde med DCCC blev drøftet og det blev foreslået, at 
der etableres et møde mellem DMCG.dk og DCCC vedr. 
drøftelse af det videre samarbejde. Der var tilslutning hertil i 
FU. 
Ad j) Kræftpolitisk Forum 
CQ orienterede om programmet for Kræftpolitisk Forum og 
væsentlige pointer blev drøftet, herunder vigtigheden af at 
data skal bruges.  

 
 2. Fast punkt: Orientering fra SundK v/JWJ  

JWJ orienterer om aktuelle forhold og aktiviteter i SundK.  
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Punktets mål: 
FU er orienteret om relevante forhold og 
samarbejdsrelationer ift. SundK. 

Referat JWJ orienterede om status på organisationsdannelsen for 
SundK, som har blandt andet har fokus på sikring af 
sammenhænge på tværs af kvalitetsenhederne. 
Organiseringen vil tage afsæt i en matrixorganisering med en 
medfølgende etablering af tre kvalitetsenheder. 
Kvalitetsenhederne vil hver især være tilknyttet en række 
sygdoms- og indsatsområder, for hvilke de er ansvarlige for at 
sikre løsning af kerneopgaven på tværs 
af hhv. kliniske kvalitetsdatabaser, vurderinger og kliniske 
retningslinjer. 
 
Der blev orienteret om, at udpegningen til Udvalg for de 
Kliniske Kvalitetsdatabaser endnu ikke er på plads for alle 
parter, hvorfor det varslede møde udskydes. 
 
Der blev af FU udtrykt et ønske om større grad af information 
og inddragelse i og transparens ift. de beslutninger, der 
træffes i SundK, som har betydning for arbejdet i DMCG’erne. 
Det faste punkt med ”orientering fra SundK” vil kunne 
bidrage hertil, derudover blev der nævnt deling af offentlig 
tilgængelige referater fra bestyrelsesmøder mv. som gode 
tiltag. 
 
Ifm. drøftelser om omlægning fra manual dataindtastning til 
LPR blev der i FU udtrykt bekymring for datatab og 
vigtigheden af at sikre kliniske relevante kvalitetsdataser blev 
understreget. Det er fortsat vigtigt at have fokus på at 
kvalitetsudvikling og forskning skal gå hånd-i-hånd, og at 
indtastningsdata kan være relevante i denne sammenhæng. 
Det blev besluttet, at efterårets samling d. 23. oktober 
konverteres til et netværksmøde med fokus på 
data/databaserne, kodning mv. og at alle databaseformænd 
inviteres med. MRE, CF og PB udarbejder oplæg til mødet.  
Det derudover aftalt, at FU-mødet d. 22. september flyttes til 
d. 24. september, og at drøftelserne omhandlende data-
inflow og setup herfor tages op på mødet.  
 
JWJ orienterede om tilbagemelding fra akkreditering fra 
Comprehensive Cancer Centres. Der blev i FU givet udtrykt 
for, at der blandt de involverede i akkrediteringen ikke var 
nogle, der var DMCG-forankrede, og at den stærke 
multidisciplinære indsats dermed ikke kom tydelig frem.  
 
JWJ gav en status på arbejdet med habilitetspolitik for SundK, 
som pt. er i proces. Der er dialog med CQ og LVS herom. FU 
vil blive nærmere orienteret, når der foreligger noget mere 
konkret.  

 3. Kræftplan V v/CQ 
CQ orienterer FU om: 
- Aktuelle møder med SST og ISM 
- Mulige bidrag fra SundK 
- Drøftelse af etablering af nyt udvalg med fokus på det 

tværsektorielle samarbejde. 
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Punktets mål: 
FU er orienteret om drøftelser og der er taget stilling til 
eventuelt behov for handling. 

Referat CQ orienterede om status på Kræftplan V, som forventes at 
blive offentliggjort indenfor kort tid.  

 4. Fast Punkt: Status fra DMCG.dk’s udvalg 
v/udvalgsformænd  
Opdatering fra de nedsatte DMCG-Udvalg, herunder 
tematikker til evt. stillingtagen i forretningsudvalget. 
- MDT-udvalget 
- Udvalg for Genomisk Tumorprofilering 
- Udvalg for Kliniske Retningslinjer 
- Tværfagligt Palliativt Samarbejde 

Punktets mål: 
FU er orienteret om arbejdet i udvalgene. 

Referat Der blev orienteret om status for udvalgene. 
Næste møde i Udvalg for Kliniske Retningslinjer afholdes d. 
22. september. 
MDT-udvalget afholder møde til efteråret vedr. blandt andet 
organisering, ledelse og kvalitetsudvikling.  

 5. Generalforsamling d. 27. november 2025 v/CQ 
Afklaring af evt. ændringer i sammensætningen af 
Forretningsudvalget jf. kommende generalforsamlingen.  
Punktets mål: 
Afklaring af om der FU-medlemmer, som ikke ønsker at 
fortsætte i FU efter generalforsamlingen.  

Referat Der var ikke tilkendegivelser om at nuværende FU-
medlemmer ønsker at stoppe efter næste generalforsamling. 
CF er på genvalg.  

 6. Programudkast til Repræsentantskabsmødet d. 27. 
november v/CQ 
Udkast til program for repræsentantskabsmødet fremlægges 
mhp. drøftelse. 
Punktets mål: 
FU er orienteret om status på programmet, har truffet 
beslutninger om færdiggørelse og der er uddelegeret kontakt 
til oplægsholdere.  

Referat Udkast til bilagt program blev drøftet. Det blev besluttet at 
temaet for året møde er Patientforløb på tværs af sektorer 
efter Kræftplan V og sundhedsreformen – hvordan 
samarbejder vi? 

 7.Fast punkt: DMCG-samling v/CQ 
Drøftelse af emner til den næste samling i efteråret. 
Punktets mål: 
FU har drøftet indhold til den kommende samling. 

Referat Jf. punkt 2 blev det besluttet at efterårets samling d. 23. 
oktober konverteres til et netværksmøde med fokus på data. 
Planlægning af set-up for samlinger i 2026 vil blive drøftet på 
det kommende FU-møde.  

 8. Indledende drøftelser vedr. Strategi og 
Handlingsplan 2026- v/CQ 
Der påbegyndes en dialog om Strategi- og Handlingsplan for 
2026-, herunder 
- Indledende input til strategi og handlingsplan for 2026- 

med udgangspunkt i strategi og handlingsplan 2023-
2025, herunder: 
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o Overordnet pejlemærke 
o De 6 strategiske pejlemærker 

- Drøftelse af plan for opdatering af strategi og 
handlingsplan 2026- 

Punktets formål: 
FU er kommet med input til det videre arbejde med strategi 
og handlingsplan for 2026- og har truffet beslutning om den 
videre plan herfor.  

Referat Det blev aftalt, at der for Strategi og Handlingsplan for 2026- 
tages udgangspunkt i den nuværende strategi, idet meget 
herfra vil kunne videreføres. Der skal være fokus på 
gennemgang af de enkelte målsætninger, herunder ift. hvad 
der på nuværende tidspunkt er gennemført, hvad der skal 
arbejdes videre med, og om der er målsætninger, som ikke 
længere er relevante. Der skal i opdateringen af strategien 
være opmærksomhed på evt. supplerende elementer ifm. 
den nye sundhedsreform og Kræftplan V (herunder PRO).  
FU inddrages skriftligt i dette arbejde.    

 9. Evt. 

Referat Der var ingen bemærkninger. 

 

 
 
 

 

 

 

 

 

 

 

 
 


